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Záznam  

zo zasadnutia Komisie školstva pri MsZ, 31.1.2023,  MsÚ Spišská Nová Ves  

  

 Prítomní:  

1. Mgr. Jozef Kačenga, predseda komisie školstva 

2. Ing. Vladimír Jančík, podpredseda komisie školstva 

3. RNDr. Ladislav Ruttkay 

4. Mgr. Mariana Kacvinská, DiS.art.,  

5. Mgr. Judita Iľašová 

6. Mgr. Miriam Nevyjelová 

7. Mgr. Jana Marcinčinová 

8. Ing. Mária Hvizdošová 

9. Ing. Dana Mrnková, garant za školstvo 

10. Ing. Eva Štubňová, zapisovateľka 

 

Miesto zasadnutia: malá zasadacia miestnosť  MsÚ Spišská Nová Ves,  

Program: 
1. Úvod 

2. Náplň práce komisie školstva 

3. Rozpočet na rok 2023, viazanosť FP, možné úspory 

4. Súčasný stav v oblasti energií 

5. Financovanie centier voľného času 

6. Platné VZN 

7. Záškoláctvo od 1.1. 2023 – zmeny 

8. Rôzne 

 
K bodu 1 a 2: 

Prítomných privítal predseda Komisie školstva Mgr. Jozef Kačenga.  

Nových členov komisie školstva oboznámil so všeobecnými ustanoveniami komisie školstva: 

Komisia školstva je poradným, a kontrolným orgánom mestského zastupiteľstva (MZ), ktorá pomáha plniť jeho úlohy. 

Nie je výkonným orgánom  MZ a je nositeľom rozhodovacej právomoci.  

Vypracúva stanoviská k prerokovaným materiálom, vypracúva návrhy na riešenie dôležitých otázok na úseku 

školstva, predkladá iniciatívne návrhy mestskému úradu, kontroluje plnenie prijatých uznesení MZ, dozerá na 

hospodárenie s majetkom mesta. 

(viď príloha č. 1) 

K bodu 3 : 

Ing. Dana Mrnková informovala o rozpočte mesta, 50% rozpočtu mesta tvorí rozpočet školstva, čo predstavuje 

21 888 000,- eur. 

Bežné príjmy rozpočtu:  

- štátne prostriedky, ktoré sú účelovo viazané, 

- prostriedky ÚPSVaR  - dotácie na podporu výchovy k stravovacím návykom dieťaťa a dotácie na podporu 

výchovy k plneniu školských povinností dieťaťa ( zákon 544/2010 Z.z. o dotáciách v pôsobnosti Ministerstva 

práce, sociálnych vecí a rodiny Slovenskej republiky), 

- vlastné príjmy škôl a školských zariadení – poplatky od rodičov za školské kluby detí, centrá voľného času, 

základné umelecké školy, réžiu za stravu v ŠJ. 

 

Rok 2022 – kapitálové výdavky neboli plánované, používajú sa na nákup zariadení a na vypracovanie projektovej 

dokumentácie. 

Havarijná situácia v ZŠ Z. Nejedlého - uniká voda cez praskliny bazénového telesa, dostali sme na opravu z MŠVVaŠ 

SR finančné prostriedky (FP) vo výške 110 000,- eur, ide o kapitálové FP, keďže oprava musí spĺňať požiadavky 

podľa už v súčasnosti platných  nových noriem. 

Ing. Dana Mrnková ďalej uviedla, že 5% - tná viazanosť FP z rozpočtu mesta pre školy  a školské zariadenia, ktorá je 
schválená MZ kvôli tomu, aby sme dosiahli nejaké úspory, nám bude robiť problém, pretože nebudeme vedieť uhradiť 
bežné faktúry – mesačne v požadovanom čase splatnosti, poslať výplaty na účty vo výplatnom termíne. Štátne FP sa 
nesmú použiť ani dočasne na originálne výdavky, bolo by to neoprávnené použitie štátnych FP. 
K bodu 4: 
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Ing. Dana Mrnková informovala, že MŠVVaŠ  bude dofinancovávať náklady na energie školám. Školy faktúry uhradia, 
preskenujú a pošlú na MŠVVaŠ. Následne bude dofinancovaný rozdiel medzi rovnakým obdobím roka 2022 a roka 
2023, FP budú vrátené školám. 
Nevieme aké budú na faktúrach ceny za energie, neexistujú fixné ceny. 
Situácia – na prenesených FP by sa mala zlepšiť aj tým, že bude zvýšený prevádzkový aj mzdový normatív školám 
v rámci SR . 
Normatív sa stanovuje zvlášť na prevádzku a zvlášť na mzdy. Zriaďovateľ musí dať každej škole 90% mzdového 
normatívu a 80% prevádzkového normatívu. Ostatné FP sa musia prerozdeliť medzi všetky školy tak, aby bola 
zabezpečená prevádzkyschopnosť všetkých škôl, aj tých, ktoré sú objektívne podhodnotené tým, že nie je 100 % - tná 
naplnenosť školy žiakmi a tým sú mzdové normatívy nepostačujúce. V rámci zmien rozpočtu (schvaľuje MZ) vieme 
presúvať FP medzi školami, aby sme zabezpečili prevádzkyschopnosť všetkým školám v meste. 
K bodu 5: (príloha č. 2) 
Ing. Dana Mrnková informovala, že centrá voľného času (CVČ) sú financované od roku 2013 podľa počtu detí vo veku 
5 – 15 rokov s trvalým pobytom na území obce, bez ohľadu na to, či obec má, alebo nemá CVČ. 
V našom meste máme CVČ a máme v ňom deti v záujmových útvaroch, ktoré sú s trvalým pobytom v meste, ale aj 
také, ktoré sú z iných obcí. Legislatíva umožňuje požiadať iné obce, aby nám poskytli FP na vzdelávanie svojich detí 
v našom CVČ a opačne, iné obce  môžu požiadať nás, aby sme im  poskytli ý FP na vzdelávanie našich detí v ich 
CVČ. 
S obcou Smižany máme dohodu, že FP neposkytujeme, ani nevyžadujeme, nakoľko ide približne o rovnaký počet 
detí, ktoré sú v ich CVČ a našom CVČ.  
Mesto Levoča rozhodlo, že FP na záujmovú činnosti v CVČ nepožadujú, ani nebudú poskytovať iným obciam. 
Na rok 2022/2023 sme dostali  žiadosti o FP z obcí Čaňa, Zvolen, Stará Ľubovňa a Švábovce.  
Čaňa – žiada o pridelenie FP na záujmovú činnosť pre 1 dieťa. 
Zvolen – súkromné CVČ Banská Bystrica žiada na záujmovú činnosť pre 2 deti. 
Stará Ľubovňa - žiada o pridelenie FP na záujmovú činnosť pre 1 dieťa. 
Švábovce - žiada o pridelenie FP na záujmovú činnosť pre 3 deti. 
Navrhujeme, aby sme do obcí Čaňa, Zvolen, Stará Ľubovňa FP neposielali, nakoľko ani my nevyžadujeme FP od 
iných vzdialenejších obcí pri malom počte detí z nášho mesta v ich  záujmových útvaroch. 
Keďže kontrolovať, či deti naozaj navštevujú záujmové útvary v týchto  vzdialených  obciach by bolo náročné, 
navrhujeme FP pre tieto obce neposkytovať. 
V prípade obce Švábovce preveríme, nakoľko sa jedná o blízku obec, či sa v našom CVČ nenachádzajú deti z ich 
obce a keď nám poskytli  FP, poskytneme aj my im.. 
K bodu 6: 
Ing. Dana Mrnková oboznámila KŠ  s novými platnými VZN č. 5/2022 o určení výšky dotácie na mzdy a prevádzku 
škôl a školských zariadení a VZN č. 6 o určení výšky príspevkov v školách a školských zariadeniach. 
Poplatky na 1 dieťa, keď bude navštevovať ZUŠ, ŠKD, CVČa bude sa aj stravovať v ŠJ narástli o 12,-  €, MŠ o 7,- € 
mesačne. 
Prídavky a zvýšený daňový bonus na 1 dieťa určite pokryjú tento nárast. 
Mgr. Mariana Kacvinská, Dis. art uviedla, že počet žiakov k septembru 2022 poklesol o 20, čo nie je veľa. 
K bodu č. 7: 
Ing. Dana Mrnková informovala  o zmene v  Zákone č. 596/ 2003 - Zákon o štátnej správe v školstve a školskej 
samospráve, §37 a §37a – priestupky na úseku školstva, zanedbávanie školskej výchovy a vzdelávania. 
Obec uloží pokutu od 30 € do 331,50 €, a to aj opakovane, zákonnému zástupcovi dieťaťa, ktorý je právnickou 
osobou a ktorý ohrozuje jeho výchovu a vzdelávanie, najmä ak dieťa neospravedlnene vynechá viac ako 15 
vyučovacích hodín v mesiaci alebo viac ako 60 vyučovacích hodín v príslušnom školskom roku alebo zanedbáva 
starostlivosť o povinné predprimárne vzdelávanie dieťaťa, najmä ak dieťa neprihlási na plnenie povinného 
predprimárneho vzdelávania alebo ak dieťa, pre ktoré je predprimárne vzdelávanie povinné, neospravedlnene 
vynechá viac ako 5 dní v mesiaci. 
 
UZNESENIE: 

1. Komisia školstva odporúča oddeleniu školstva neposkytnúť finančné prostriedky na záujmovú činnosť obciam 
Čaňa, Zvolen a Stará Ľubovňa. 

2. Komisia školstva odporúča preveriť, či nám obec Švábovce poskytla FP na záujmovú činnosť v našom CVČ 
pre deti s trvalým pobytom v Švábovciach, ak poskytla, ich žiadosti vyhovieme a oddelenie školstva vypracuje 
zmluvu a  poskytne FP obci Švábovce na 3 deti s TP v Spišskej Novej Vsi, zúčastňujúce sa záujmovej činnosti 
v obci Švábovce. 

 
Prílohy: (všetky prílohy boli odoslané mailom pred zasadnutím) 
K bodu:2: 
Všeobecné ustanovenia komisií zriadených pri MZ v Spišskej Novej Vsi – príloha č.1 

 
K bodu 6 : 
VZN 5/2022 -  príloha č.3 
 VZN 6/2022 – príloha č.4 
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Nasledujúce stretnutie Komisie školstva je plánované na: máj - jún 2023. 
 
 
 
Mgr. Jozef Kačenga poďakoval všetkým členom komisie za účasť. 
 
 
 
 
 
                                       Mgr. Jozef Kačenga, v.r. 
                 predseda Komisie školstva 
 

 

Zapísala: Ing. Eva Štubňová, 31.1. 2023 


